
 
 

 

 

 

 

Referat til generalforsamling i Foreningen Fortællingernes tid tirsdag d. 19. marts 

kl. 10-12 i Annebergparken 26 A. 

 

Tilstede: Mikkel Klein, Helle Schønemann, Gitte Klausen, Jens Lauridsen, Katrine 

Riber Andersen, Jessica Grant Jørgensen 

 

Afbud: Claus Rex, Anne-Marie Donslund, Anette Rasmussen 

 

Referent: Jessica Grant Jørgensen 

 

Dagsorden 

 

1 Valg af dirigent 

- Mikkel Klein valgt som dirigent. 

2 Bestyrelsens beretning  

- Jens Lauridsen (formand) gennemgik sidste års litteratur- og fortællefestivals 

program inkl. de nye ’scener’ bl.a. hospitalskirken, pop-op, gåderum og 

fortællelegepladsen. Festivalen var en succes, vejret var lidt imod os til sidst, 

der skulle laves om i programmet et par gange især til afslutningseventet. Men 

det lykkedes. Samarbejdet med de adskillige aktører var en decideret succes. Vi 

fortsætter. 

- Ud over festivalen så var der også to enkelte arrangementer, et 

forfatterforedrag med Pauline Rehné til landliggerweekend og en fællessang & 

fortællinger i kirken til jul med Jytte Hilden. Dog er der besluttet at koncentrere 

os om festivalen og at redde bøger fremover. 

- Arbejdsgruppen har mistet to medlemmer: Anne-Marie Donslund og Anne 

Louise Schantz. Mikkel og Gitte har trådt til, men gruppen skal tage stilling til, 

om der skal inviteres flere i udvalget. 

- Gudrun-prisen er ved at blive etableret. Et udvalg/jury er formet med Anne-

Marie Donslund, Anette Rasmussen, Claus Rex og Jessica Grant Jørgensen og 



en forhåbentlig fra Vallekilde Højskole. Tanken bag prisuddelingen er at hylde 

en forfatter/illustrator/fortæller med tilknytning til Odsherred (dog er det ikke 

helt afgørende), der kaster lys over mørket og fremmer nogle af Gudrun Trier 

Mørchs værdier, nemlig rummelighed, mod, mm. Penge søges til at finansiere 

prisen. 

- Vi sluttede året med plus på kontoen. 

- Det er en god sammensat forening med gode samarbejder på kryds og tværs. 

 

Der blev taget en hurtig runde af de tilstedeværende efter beretningen, da 

Helle Schønemann (fra biblioteket) efterspurgte en. Det var hendes første 

møde, var stedfortræder for hendes kollega Anette Rasmussen.  

 

3 Aflæggelse og godkendelse af det reviderede årsregnskab for det forløbne år  

- Katrine Riber Andersen (kasserer) gennemgik årsregnskab 2023, som var 

blevet revideret af Hanne Kleist (Anneberg Kulturpark). Alt stemmede. 

Økonomien ser fornuftig ud. 

 

4 Aflæggelse og godkendelse af bestyrelsens forslag til kontingent og budget for 

det kommende år 

- Besluttet at der stadig ingen kontingent er. 

- Diskussion om, der skulle oprettes en evt. støttekonto via MobilePay (som 

foreningen ikke har) eller en MobilePay-boks hos Anneberg Kulturpark. Skal 

drøftes yderligere. 

- Jessica Grant Jørgensen gennemgik årets festivalbudget (se vedlagt). Der blev 

efterspurgt at undersøge Poul Johansen fonden ift. Gudrun-prisen samt en ny 

pulje fra Statens Kunstfond. Der blev besluttet at give honorar til Katrine og 

Jessica (5.000 kr. hver) for deres arbejde sidste år. Og så var det besluttet, at 

budgettet også skal inkludere honorar til projektledelse. Jessica og Katrine blev 

bedt om at snakke sammen og vende tilbage med et beløb, så det kan 

budgetteres. (Referents tilføjelse: Katrine og Jessica har budgetteret 30.000 til 

projektledelse, et beløb som de så vil dele imellem dem – budgettet er 

opdateret til at afspejle det, 2. april 2024). 

- Årets børnebudget til festival ligger hos Anneberg Kulturpark. 

- Diskussion om fundraising. Undervisningsministeriet og udviklingspuljer var 

nævnt – Helle ville sende oplysninger til os. Birgitte Echwald var også nævnt 

som en, vi måske kunne få fat i for at få tips; hun er ansat i Odsherred 

Kommune som fundraiser. Hanegal i Aarhus var nævnt som et muligt forbillede 

og inspirationskilde ift. psykiatridelen og litteratur og udvikling fremover. Brug 

af chatGPT var også nævnt som en mulighed for at gøre ansøgningsprocessen 

lidt nemmere. 

- Diskussion om udvikling. Fortællingernes tid indtil videre træder ind i mørket 

med en årlig litteratur- og fortællefestival i efterårsferien, og Fortællingernes tid 

redder litteraturen med vores gratis bøger-boder rundt omkring (bl.a. til årets 

folkemødet i Odsherred). Men så var der snak om at udvikle et større projekt 

om skoletjeneste og litteratur og mental sundhed og forebyggelse. Katrine og 

Jessica blev bedt om at tænke over det, om det er noget, de evt. kunne tænke 



sig at være projektledere på, om det er noget, foreningen kunne begynde at 

arbejde videre med. 

 

5 Behandling af indkomne forslag m.v.  

- Mikkel Klein forslog podcast-damerne fra Mørkeland som 

festivalafslutningsevent den 18. oktober. Han har været i kontakt med dem, det 

vil de gerne. De koster 15.000 plus moms (dvs. 18.750 inkl. moms). De vil 

fortælle nogle historier fra det gamle sindssygehospital, som de så vil bruge i 

deres podcast (som har over 500.000 lyttere hver uge) efterfølgende. Der blev 

sagt ja til det. De er nu i programmet fredag den 18. oktober kl. 19.30-20.30 i 

teatersalen. Børneafslutning kan foregå om eftermiddagen. BOK er muligvis 

interesseret i at støtte Mørkeland-arrangementet økonomisk, dvs. betale 

halvdelen af honoraret, Helle vil tage den videre til biblioteket. Der skal søges 

flere puljer til at dække omkostninger. 

 

6 Valg til bestyrelsen  

a) Valg af formand 

Jens Lauridsen blev genvalgt. 

b) Valg af øvrige bestyrelsesmedlemmer (i hhv. lige og ulige år) 

Gitte Klausen, Jessica Grant Jørgensen og Claus Rex (i absentia og efter 

aftale) blev alle genvalgt. Mikkel Klein blev så valgt. 

c) Valg af en suppleant 

Anne-Marie Donslund blev genvalgt (i absentia og efter aftale). 

 

Helle Schønemann vil gerne indtræde i bestyrelsen som repræsentant for 

BOK (der er en bestyrelsesplads reserveret til BOK i vedtægterne), men 

hun skal først få det godkendt på arbejdspladsen. (Referents tilføjelse: 

BOK har godkendt Helles indtrædelse i bestyrelsen – 2. april 2024) 

 

7 Valg af en revisor  

- Hanne Kleist (Anneberg Kulturpark) var valgt som revisor. 

 

8 Eventuelt  

- Der blev efterspurgt en opdatering af ansvarsområder i 

bestyrelsen/arbejdsgruppen. Jessica vil udarbejde det og komme med et 

udkast. 

- Postkort-diskussion: Jessica vender tilbage til grafikeren Anders med hvad for 

et postkort, vi skal have. 

- Der blev spurgt lidt mere ind til Gudrun-prisen. Jessica indkalder juryen til et 

møde i den nærmeste fremtid og vil afrapportere til arbejdsgruppen til det 

næste møde. 

- Næste møde i arbejdsgruppen: 9. april kl. 10. 

 

 

Referent: Jessica Grant Jørgensen, skrevet den 22. marts 2024. 

 


